

Handschriften / Autographen

Tagebuch von Christian Wilhelm Gericke.

Gericke, Christian Wilhelm

Cuddalore, 01.01.1782-30.12.1782

21. Mai 1782

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-171251

142E1914

return. My Blood was as thin as Water & I lost all my
Spirits by constant ~~profuse~~ Sweats, at first I had a
quartan, afterwards it changed into a tertian fever. My
best Moments in these fifteen days were at the approach
of the Cold fits, when the Sweat ceased. The Cold fit
was followed by a heat, that threw me into the Agonies of
death. And when that ceased ~~off~~^{felt} myself totally
relaxed & disagreeably Drowsy till the next cold fit
returned.

Tuesday. May 21. Our outward Circumstances are so very
comfortless, that my Recovery can be but very slow. O
Lord! forsake me not with thy inward Comfort, when
every thing without seems quite comfortless. And
N. 8.

praise thee for that Drop of comfort that now I begin
again to enjoy. O grant me so much of thy Spirit,
whose Effusion thy Church has been commemorating
in these days, as is necessary to enable me to spend
every Drop of Health & Life, thou suppliest me with
to thy Honour & Glory, that so, in this World, where thy
Creatures act so much against thy Will, I may do it
as it is done in heaven, where thy Will is the only
Rule of action, and where thy Creatures do not deviate from it.

Monday⁴. May 22. Desirous of trying what Effect a change of air
would have upon me, I stayed in the Garden. I began
to feel an Increase of Life & Strength. My Son read
to me the Life of St. Chrysostom in the 1.st Vol. of the